

سيرة ذاتية

البيانات الشخصية:

- * الاسم و اللقب: دليلة خياري
- * تاريخ و مكان الازدياد: 1981/03/15 بسطيف
- * الجنسية: جزائرية
- * العنوان: حي المعلمين عمارة س رقم 15، ديار الخلوة، بولوجين. الجزائر
- * رقم الهاتف: 0551.58.15.26
- البريد الإلكتروني المهني :

dalila.khiari@univ-alger2.dz

الوظيفة: أستاذة بقسم اللغة العربية و آدابها بكلية اللغة العربية و آدابها و اللغات الشرقية، بجامعة الجزائر2.
تاريخ الترسيم: 2013/03/01
الدرجة: أستاذة محاضرة . ب

الشهادات المتحصل عليها:

- 2000: شهادة بكالوريا شعبة آداب و علوم إنسانية
- 2004: شهادة ليسانس في الأدب العربي، تخصص أدبي بجامعة بن يوسف بن خدة (الجامعة المركزية سابقا)
- 2008: شهادة ماجستير تخصص قضايا الأدب و الدراسات النقدية و المقارنة بتقدير حسن بجامعة بن يوسف بن خدة
- بعنوان: مقارنة أسلوبية دلالية لشعرية محمود درويش من خلال قصيدته مديح الظل العالي بجامعة بن يوسف بن خدة
- 2021: شهادة دكتوراه بعنوان شعرية السرد في شعر محمود درويش

الدورات التدريبية والشهادات:

شهادة مشاركة في دورة تكوينية حول استعمال منصة مودل خلال السنة الجامعية 2023/2022.

النشاط العلمي:

- * مشاركة في الملتقى الدولي " علم الأشكال الأدبية- مقاربات في مورفولوجيا الأدب- " بمداخلة تحت عنوان " فلسفة الأدب و علم الأشكال الأدبية بحث في الاختلاف و التوافق" بجامعة الجيلالي بونعامة-خميس مليانة- بتاريخ 25 أفريل 2023.

*نشر مقال بمجلة الحكمة للدراسات الفلسفية تحت عنوان " فلسفة تصوير الأم من خلال ثلاثية نجيب محفوظ" الصادر في العدد الثاني من المجلد الحادي عشر 2023.

Curriculum Vitae

Personal Information:

Last name : Khiari

Name :Dalila

Date of Birth:15/03/1981.setif

Address: teachers' city BT C N15 bologhine. Algiers.

Nationality :Algerian

Phone Number : 0551581526.

Professional email : dalila.khiari@univ-alger2.dz

Job Title: Professor in the Department of Arabic Language and Literature at the Faculty of Arabic Language, Literature, and Eastern Languages. university of algiers 2

Academic qualifications:

Baccalaureate Certificate in Arts and Humanities.(2000) .

Bachelor's degree in Arabic Literature ,(Literary specialization), from Benyoucef Benkhedda University (formerly the Central University) algiers.(2004)

Master's degree in arabic literature(2008) titled :

A stylistic and sematic approach to Mahmoud Darwish's poetry through his poem= in praise of high oppression =

PHD Thesis (2021) entitled :

The poetics of narrative in Mahmoud Darwish's poetry.

Training Courses and Certificates:

Certificate of participation in a training course on the use of the Moodle platform during the 2022/2023 academic year.

Scientific Activity:

- Participation in the international symposium "*The Science of Literary Forms – Approaches to the Morphology of Literature*" with a presentation titled "*The Philosophy of Literature and the Science of Literary Forms: A Study in Difference and Convergence*" at Djilali Bounaama University – Khemis Miliana – on April 25, 2023.
- Published an article in *Hikma Journal for Philosophical Studies* titled "*The Philosophy of Depicting the Mother through Naguib Mahfouz's Trilogy*", featured in Volume 11, Issue 2, 2023.